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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 18. 4. 2012 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2  od 14.30 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání dne 21. 3. 2012 
3. Granty v programu J4. – Podpora rodiny – schválení dotace  
4. Výběrové řízení „Zdravé město Praha 2012“ – I. program – informace 
5. Prodej bytů - tisk R-5289 - k návrhu transformace majetku HMP tvořeného bytovým 

fondem nesvěřeným Statutem HMP městským částem formou prodeje 
6. Různé 

Jednání výboru zahájil ve 14.35 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 6 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni Mgr. Ivan Kabický, náměstek primátora, K. Pádecká, ZSP MHMP, 
L. Tesařová, CSSP, J. Dvořák, RED MHMP, J. Šprunková, OKO MHMP, R. Menšíková, 
Odborový svaz zdravotnictví a sociální péče ČR, K. Opletalová, J. Kašpárek, Fox media, 
V. Grandeová, zástupce občanského sdružení „Obecní domy Praha 11". 

Ve 14.40 se na jednání dostavila. G. Kloudová, přítomno 7 členů. 

ad 1) Schválení programu jednání  
Náměstek I. Kabický sdělil přítomným, že materiál týkající se bytů (bod 5.) byl stažen 
z programu projednávání Zastupitelstvem HMP a bude dopracován. Navrhuje jeho 
projednání výborem až v dopracované verzi. 

Schválení upraveného programu, zrušení bodu 5. Prodej bytů, bez námitek. 

Hlasování ve 14.41 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 6 členů, proti 0, zdržel se 1 člen.. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 21. 3. 2012 
Schválení zápisu z jednání VZSB ZHMP dne 21. 3. 2012 bez námitek. 

Hlasování ve 14.42 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

Ve 14.42 se na jednání dostavila. Z. Bonhomme Hankeová, přítomno 8 členů. 

ad 3) Granty v programu J4. – Podpora rodiny – schválení dotace 
Program J4. Podpora rodiny uvedl předseda výboru M. Dlouhý s tím, že grantová komise na 
svém 2 jednání 11. 4. 2012 projednala odborem připravené návrhy, které schválila beze 
změny. 

K. Pádecká, specialistka rodinné politiky, doplnila rozeslaný materiál o souhrnnou informaci 
o probíhajícím řízení a počtech projektů. V programu J4. Podpora rodiny byly pro rok 2012 
vyhlášeny 4 podprogramy (v závorce uveden počet doručených žádostí): 
1. služby podpory rodiny (36), 
2. služby náhradní rodinné péče (4), 
3. služby prevence nežádoucích jevů souvisejících s životem rodiny (22), 
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4. služby v oblasti podpory dětí a mladých dospělých do 26 let opouštějících zařízení ústavní 
výchovy a pomoc při jejich začleňování do běžného života (2). 

Doručeno bylo 64 žádostí od 56 subjektů/žadatelů, všechny žádosti byly podány v termínu. 
Po dokončení formální kontroly byly žádosti zaevidovány a 6 žádostí vyřazeno z důvodu 
formálních chyb. Jednání komise předcházelo hodnocení skupinou odborných pracovníků, 
které bylo předáno k posouzení 58 projektů. Hodnocení probíhalo bodováním podle předem 
nastavených hlavních kritérií v souladu s pravidly a prioritami vyhlášeného řízení. 

M. Semelová se zeptala, jak se podporuje pěstounská péče, jaký je obsah projektů 
2. podprogramu „služby náhradní rodinné péče“.  

K. Pádecká vysvětlila, že všechny podpořené projekty jsou zaměřeny především na 
pěstounskou péči, která je prioritou nejen v Praze, ale vzhledem k chystaným právním 
úpravám, i prioritou celého státu. Zaměření podpořených projektů se týká jak kampaně na 
rozvoj pěstounské péče, tak i přípravy budoucích náhradních rodičů a pomoc již úplným 
náhradním rodinám. 

Usnesení:  
VZSB ZHMP schvaluje rozdělení finančních prostředků v programu J4 Podpora rodiny 
na rok 2012 v celkové výši 3,5 mil. Kč dle stanoviska Komise Rady HMP pro udělování 
grantů v oblasti zdravotnictví, sociálních služeb a protidrogové prevence.  
Hlasování v 14.45 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 4) Výběrové řízení „Zdravé město Praha 2012“ – I. program – informace 
Předseda výboru M. Dlouhý uvedl, že v souladu s metodikou výběrového řízení je výboru 
přehled dotací navržených grantovou komisí na 2 jednání dne 11. 4. 2012 předložen pouze 
jako informace. 

Ředitel odboru M. Ježek doplnil, že program je zaměřen nejen na primární prevenci 
v různých typech škol, ale i na vzdělávání, zejména vzdělávání školních metodiků prevence. 

O. Počarovský se zeptal ředitele Ježka, jak je připraven tisk k projednání Radou HMP. 

M. Ježek sdělil, že tisk je zpracován a bude předán k připomínkování podle pravidel pro 
materiály určené k projednání Radou HMP. 

Dr. Bonhomme Hankeová se dotázala, proč jsou projekty škol podporovány v různé výši.  

M. Ježek vysvětlil, že dotace je navrhovaná v souladu s metodikou především podle kvality 
předloženého projektu, počtu zúčastněných tříd a žáků, dále také s ohledem na sociální 
kontext dané oblasti, a tím na riziko výskytu sociálně-patologických jevů. Žadatelé - zařízení 
s možností většího výskytu sociálně-patologických jevů - jsou v návrhu upřednostněni. Při 
rozhodování měly také přednost dlouhodobé bloky prevence pro žáky a studenty 
a komplexní vzdělávání pro cílovou skupinu pedagogů před jednorázovými aktivitami.  

Výbor bere informaci na vědomí. 

ad 6) Různé 
 

• problematika bezdomovectví 

M. Semelová připomněla, že v podzimních měsících výbor pro sociální politiku projednával 
koncepci bezdomovectví, byly stanoveny termíny pro další postup. Upozorňuje na nutnost 
připravenosti před začátkem dalšího zimního období. Žádá zařazení materiálu k projednání 
výborem. 
O. Počarovský upozornil na to, že výbor doporučil Radě HMP dopracování koncepce. Nyní 
intenzivně pracují expertní skupiny, výsledek bude v letních měsících. 
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Ředitel M. Ježek potvrdil, že koncepci dopracuje odbor na základě podkladů expertní 
skupiny, pravděpodobně v červnu – srpnu 2012.  

Náměstek I. Kabický doplnil, že práce expertní skupiny vychází z dobře položených základů 
koncepce pod vedením P. Dolínka. Nově jsou sebrána data za zimní období 2011/2012, 
která se analyzují, koncepce je konzultována s představiteli organizací, které se 
o bezdomovce dlouhodobě starají (např. NADĚJE o.s.).  

Z. Bonhomme Hankeová žádá poskytnutí prvotní koncepce a další podkladový materiál. 

V závěru diskuse slíbil náměstek I. Kabický poskytnout materiály členům výboru. Informace 
o postupu prací na koncepci bude výboru předložena v červnu. 

Ve 14.55 se na jednání dostavil P. Klega, přítomno 9 členů. 
 

• vystoupení veřejnosti 

V. Grandeová, zástupkyně občanského sdružení „Obecní domy Praha 11", vystoupila 
k problematice prodeje bytů. Domnívá se, že by představitelé města měli urychleně přijmout 
pravidla prodeje, a umožnit tak nájemníkům odkup bytů v panelových domech na Jižním 
Městě. Upozornila také na zanedbaný stav domů určených k prodeji, jedná se o panelové 
domy ze 70. let, a na stárnutí nájemníků, kteří kvůli průtahům s prodejem nakonec 
nedosáhnou na půjčky. 

Náměstek I. Kabický vysvětlil, že se momentálně jedná o způsobu stanovení ceny, v úvahu 
přichází jako základ tržní cena nebo znalecký odhad, výslednou cenu může v konečné fázi 
upravit Zastupitelstvo HMP. Problém se týká cca 4 tisíc bytů. 

P. Klega doplnil, že se uvažuje o možnosti vícegeneračního členství v družstvech tak, aby se 
zajistila větší kupní síla nájemníků. 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 15.00 hodin. 
 
 
 
 
 
  ............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
 
  ............................................   ............................................  
 Mgr. Ondřej Počarovský Martin Ježek 
 člen VZSP ZHMP tajemník VZSP ZHMP 


	Hlasování v 14.45 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů.

